
Prezent la Mangalia, la invitația
CS Pantheon Constanța, cu
ocazia unui stagiu

internațional de pregătire la judo, ilustrul
om de știință Constantin Bălăceanu-
Stolnici, membru de onoare al Academiei
Române, a acceptat provocarea lansată
de “Telegraf”, de a face o scurtă
caracterizare a societății românești, dar
și a situației la nivel global. Astfel,
seniorul în vârstă de 94 de ani este
convins că România va depăși perioadă
mai puțin strălucitoare pe care o
travsersează de aproape trei decenii.
“Țara și poporul se află într-o mică stare
de confuzie, care va trece însă. În
această perioadă, vorbim de o trecere de
la un sistem politic, cultural, la unul cu
totul diferit, care nu s-a făcut așa cum
trebuie, cu derapajele respective, și încă
mai crează o stare tulbure în societate.
Eu sunt foarte optimist și cred că, încetul
cu încetul, lucrurile se vor aranja. Nu pot
să vă spun în câți ani vom ajunge la

nivelul de societate pe care ni-l dorim,
dar important este că vom ajunge destul
de repede. Nici nu trebuie să exagerăm,
pentru că avem mereu tendința să ne
punem cenușă în cap. Nu suntem mai
rău ca alții. La noi, ca și în toate țările,
mai ales cele din Est, domnește această
perturbare a reperelor până când se
sedimentează și se cristalizează acestea
în conștiința și mai ales în inconștientul
colectiv mai durează ceva timp”, a
explicat Constantin Bălăceanu-Stolnici. 

LUMEA NU S-A SCHIMBAT ÎN
RĂU Marele academician este convins
că lumea nu s-a schimbat în rău, însă
evenimentele din această perioadă au
scos în față multe personaje negative.
“Este o schimbare totală de cultură,
gândiți-vă doar la revoluția pe care a
produs-o internetul, această avalanșă de
instrumente electronice. Toate acestea
au o anumită repercursiune, se schimbă
ceva în relațiile interumane, în echilibrul
societăților umane și nu s-au găsit încă

soluțiile perfecte. Și cum,
atunci când viața este tulbure,
elementele negative ies la
suprafață, se întâmplă și
acum, mai mult decât în alte
momente. Oamenii nu au
devenit mai răi, întotdeauna
au fost răi. Gândiți-vă ce a fost
în Evul Mediu, persecuțiile,
arderea vrăjitoarele, lucrurile
care nu se mai fac acum”, a
spus Constantin Bălăceanu-
Stolnici, adăugând că nu se
teme de ultimele evoluții din
Coreea de Nord, fiind convins
că nu se va ajunge la un
război nuclear la nivel global:
“Personal, sunt convins că
oroarea și puterea distructivă
a unei arme nucleare fac
improbabil un război de acest
gen. Toți se vor juca cu el,
până într-un anumit moment.
Nimeni nu va îndrăzni să
declanșeze o apocalipsă de
tipul acesta. Vor fi războaie
locale, chiar regionale, dar nu
va fi o conflagrație între marile
puteri și în niciun caz
atomică”. La final, actualul
Președinte al Centrului
Internațional Antidrog și al Drepturilor
Omului le-a dat un sfat tinerilor din
România: “Să privească viața în mod
pozitiv! Să se ocupe de profesiunea lor și
să încerce să respecte reperele morale

ale societății. Nu de frica pedepsei, ci
pentru că așa este bine, pentru că așa
va merge bine societatea!”.  
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EXCLUSIVITATE!

„Nu vom avea un război nuclear!“

Propunere revoluționară pentru
turismul românesc!

După ce s-a vorbit în urmă cu o
lună despre varianta înființării unei
primării a stațiunii Mamaia, respinsă
categoric de premierul Mihai Tudose, o
altă idee care ar revoluționa turismul
românesc de pe litoral a fost lansată de
către reprezentanții patronatelor. În
cadrul unei întâlniri cu ministrul
Turismului, Mircea Dobre, desfășurată
la începutul săptămânii cu ocazia
analizei sezonului estival, aceștia au
propus ca stațiunile de pe litoral să fie
administrate de o companie public-
privată non-profit, pe modelul celor din
Franța. ”Pentru a putea fi exploatate
eficient și pentru a se rezolva, în
același timp, și problema forței de
muncă, stațiunile de pe litoral ar trebui
administrate pe modelul stațiunii
franceze, și anume de o companie non-
profit care să aibă la bază un
parteneriat public-privat. Toate
stațiunile turistice se pot autofinanța din
taxele și impozitele pe care le plătește
mediul privat”, a declarat președintele
Federației Patronatelor din Turismul
Românesc (FPTR), Mohammad Murad,
citat într-un comunicat al FPTR. Potrivit
acestuia, în urma unor analize ample
ale federației, referitoare la problemele
litoralului românesc, a reieșit că cea
mai bună soluție pentru eficientizarea
activităților este crearea unei astfel de
companii public-private, non-profit, care
să administreze stațiunile, așa cum se
întâmplă de mulți ani, cu succes, în
stațiunile franceze. ”O astfel de entitate
ar putea stopa și criza forței de muncă
cu care se confruntă turismul
românesc, în general, și cel de litoral în
mod special, caracterul sezonier al
activității acestuia adâncind această
criză. De 10 ani de zile se fac proiecte
pe fonduri europene și noi nu avem
forța de muncă. Problema nu sunt
centrele de formare sau profesorii,
problema o reprezintă oamenii, cei care
muncesc, cei care vin să se
școlarizeze, pentru ei trebuie să găsim
o soluție financiară”, a declarat prim

vicepreședinele executiv al FPTR,
Dragoș Răducan, citat, de asemenea,
în comunicat. 

PLAJĂ DUPĂ NUMĂRUL DE
STELE Soluțiile reprezentanții
patronatelor din turism pentru
administrarea plajelor, care în acest
moment este una dintre marile
probleme ale litoralului, prevăd, în
primul rând, ca atribuirea suprafeței de
plajă să se facă în funcție de numărul
de locuri dintr-o structură de cazare,
conform modelului din Italia: o stea - 6
mp, 2 stele - 8 mp, 3 stele - 10 mp, 4
stele - 12 mp, 5 stele - 15 mp. Totodată,
prețul de închiriere al unei plaje ar
trebui să reprezinte media ultimilor 5
ani. Propunerea mai prevede ca, în
cazul în care se atribuie segmente de
plajă tuturor hotelurilor care solicită
acest lucru, pentru restul segmentelor
de plajă neatribuite să fie organizată
licitație, bazată pe proiecte, și nu pe
preț. ”Ținând cont că litoralul, care
reunește peste 40% din capacitatea de
cazare a întregii țări, suferă puternic la
capitolul promovare, FPTR propune
implicarea directă a Ministerului
Turismului și stabilirea unui program de
promovare internă și externă, în
colaborare cu asociațiile patronale din
turism.”, a explicat FPTR în documentul
citat.

COMISII DE CLASIFICARE De
asemenea, patronatele solicită să facă
parte din comisiile de clasificare, așa
cum există în multe țări europene, în
vederea asumării, avizării și clasificării
obiectivelor turistice. FPTR a organizat
la începutul acestei săptămâni, în
stațiunea Eforie Nord, o întâlnire de
lucru referitoare la sezonul estival
2017, la care au participat
reprezentanți ai autorităților centrale și
locale, inclusiv ministru de resort,
Mircea Titus Dobre, reprezentanți ai
patronatelor din turism și hotelieri de pe
litoral.
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